



Malcolm Cardinal Ranjith

TO: THE DEAR PARTICIPANTS OF THE GENERAL ASSEMBLY OF THE INTERNATIONAL FEDERATION UNA VOCE TO BE HELD ON 5TH AND 6TH NOVEMBER 2011 IN ROME

Greetings and fraternal good wishes from Colombo, Sri Lanka.

The Executive President of your Federation, Mr Leo Darroch has informed me that you will be gathering in Rome for your General Assembly in the month of November this year. I wish to express first of all my gratitude to all of you for the zeal and enthusiasm with which you promote the cause of the restoration of the true Liturgical traditions of the Church.

As you know, it is worship that enhances faith and its heroic realization in life. It is the means with which human beings are lifted up to the level of the transcendent and the eternal: the place of a profound encounter between God and man.

Liturgy for this reason can never be what man creates. For, if we worship the way we want and fix the rules ourselves, then we run the risk of recreating Aaron's golden calf. We ought to constantly insist on worship as participation in what God Himself does, else we run the risk of engaging in idolatry. Liturgical symbolism helps us to rise above what is human to what is divine. In this, it is my firm conviction that the *Vetus Ordo* represents to a great extent and in the most fulfilling way that mystical and transcendent call to an encounter with God in the Liturgy. Hence the time has come for us to not only renew through radical changes the content of the new Liturgy, but also to encourage more and more a return to the *Vetus Ordo*, as a way for a true renewal of the Church, which was what the Fathers' of the Church seated in the Second Vatican Council so desired.

The careful reading of the Conciliar Constitution on the Sacred Liturgy, *Sacrosanctum Concilium* shows that the rash changes introduced to the Liturgy later on, were never in the minds of the Fathers' of the Council.

Hence the time has come for us to be courageous in working for a true reform of the reform and also a return to the true Liturgy of the Church, which had developed over its bi-millennial history in a continuous flow. I wish and pray that, that would happen.

May God bless your efforts with success.

✠ Malcolm Cardinal Ranjith
Archbishop of Colombo
24/8/2011



Quelle: <http://www.newliturgicalmovement.org/#325911326697910708>

Liebe Teilnehmer an der Generalversammlung der Internationalen Föderation Una Voce am 5. und 6. November 2011 in Rom.

Grüße und brüderliche gute Wünsche aus Colombo, Sri Lanka.

Als Erstes möchte ich Ihnen allen meine Dankbarkeit ausdrücken für den Eifer und die Begeisterung, mit der Sie das Anliegen der Wiederherstellung der wahren liturgischen Traditionen der Kirche vorantreiben.

Wie Sie wissen, ist es die Gottesverehrung, die den Glauben und seine heroische Umsetzung im Leben fördert. Sie ist das Mittel, mit dem Menschen auf die Ebene des Transzendenten und Ewigen hinaufgehoben werden: Der Ort einer tiefen Begegnung zwischen Gott und Mensch.

Liturgie kann aus diesem Grund niemals etwas sein, was der Mensch erschafft. Denn wenn wir Gott so verehren, wie wir das wollen, und wenn wir die Regeln selbst festlegen, dann laufen wir Gefahr, Aarons Goldenes Kalb neu zu erschaffen. Wir sollten ununterbrochen auf der Gottesverehrung als Teilhabe an dem, was Gott selbst tut, bestehen, andernfalls laufen wir Gefahr, Götzendienst zu betreiben. Liturgische Zeichen helfen uns, über das Menschliche hinaus aufzusteigen zu dem, was göttlich ist. Es ist meine feste Überzeugung, daß der Vetus Ordo [Alte Ritus] in einem großen Ausmaß und auf die bestmögliche Weise den mystischen und überweltlichen Ruf zu einer Begegnung mit Gott in der Liturgie darstellt.

Darum ist für uns die Zeit gekommen, in der wir nicht nur den Inhalt der Neuen Liturgie durch grundlegende Änderungen erneuern, sondern mehr und mehr auf eine Rückkehr des Vetus Ordo hinwirken müssen – als einen Weg zur wahren Erneuerung der Kirche, also das, was die Konzilsväter im Zweiten Vatikanischen Konzil so ersehnten.

Die sorgfältige Lektüre der Konzilskonstitution über die Heilige Liturgie, *Sacrosanctum Concilium*, zeigt, daß die hastigen Änderungen, die später in die Liturgie eingeführt wurden, durchaus nicht im Sinne der Konzilsväter waren.

Darum ist für uns die Zeit gekommen, mutig für eine wahre Reform der Reform und auch für eine Rückkehr zur wahren Liturgie der Kirche zu arbeiten, die sich während ihrer zweitausendjährigen Geschichte in einem fortdauernden Fluß entwickelt hat. Ich wünsche und bete, daß dies geschieht.

Möge Gott Ihre Bemühungen mit Erfolg segnen.

+Malcolm Kardinal Ranjith
Erzbischof von Colombo
24.8.2011